
RMG. 0002.45.2018

Rada Miejska Gminy Skoki

PROTOKÓŁ Nr XLV/2018

sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki
odbytej w dniu

11 października 2018 r. od godz. 1500 do godz. 16°°

w sali konferencyjnej Gminy Skoki.

Radni Rady Miejskiej Gminy Skoki
zgodnie z załączoną listą obecności.



Porządek obrad
XLV sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach

l. Otwarcie sesji i stwierdzenie quomm.

2. Wybór sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.

4. Przedstawienie porządku obrad oraz ewentualne jego zmiany.
5. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji uchwał.

6. Informacja przewodniczącego Rady i przewodniczących komisji

o działaniach podejmowanych w okresie młędzysesyjnym.

7. Przyjęcie informacji:
7.1) o przebiegu wykonania budżetu Miasta i Gminy Skoki za I półrocze 2018 r.
7.2) o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2018-2036
za I półrocze 2018 roku.

8. Podjęcie uchwał w sprawie;

8.1) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2018 r.

8.2) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy
Skoki na 2018-2036.
8.3) zmiany Statutu Gminy Skoki.
8.4) szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, zasad tworzenia

komitetów inicjatyw uchwało dawczych, zasad promocji obywatelskich inicjatyw
uchwało dawczych i formalnych wymogów jakim powinny odpowiadać składane
projekty.
8.5) zmiany uchwały XXXIX/306/2018 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 27 marca
2018 r. w sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy finansowej na
realizację zadania pn. „Wzmocnienie wojewódzkich kolejowych przewozów

pasażerskich na obszarze oddziaływania Aglomeracji Poznańskiej poprzez

zwiększenie ilości połączeń kolejowych - dofinansowanie Poznańskiej Kolei
Metropolitarnej (PKM)".
8.6) ustanowienia pomników przyrody.

8.7) przyjęcia Programu współpracy Miasta i Gminy Skoki z organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami, o któiych mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24

kwietnia 2003 r, o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019.
8.8) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych na rok 2019.
8.9) przyjęcia Gmimiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii.
9. Analiza oświadczeń majątkowych radnych Rady i pracowników samorządowych za
rok 2017.

10. Interpelacje i zapytania radnych.
11. Wolne wnioski i informacje.

12. Zakończenie.

adl.

Otwarcia obrad XLV sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki dokonał przewodniczący Rady
Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa.
Rada Miejska Gminy Skoki, licząca 15 radnych, obradowała w pełnym składzie.
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- lista obecności stanowi załącznik nr l; Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa

stwierdził, że Rada Miejska Gmłny Skoki jest prawomocna do prowadzenia obrad,
podejmowania uchwał oraz opinii i wniosków zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym ftj.

Dz. U. z 2018 póz. 994 ze zm.) i Statutem Gminy Skoki (Dziennik Urzędowy Wojewódzka
Wielkopolskiego Nr J 09 póz. 2005 z dnia 27.06,2003r.).

Następnie przewodniczący Rady powitał osobno obecnego Burmistrza Miasta i Gminy Skoki
Tadeusza Kłosa, Sekretarza Gminy Blankę Gaździak, Skarbnika Gminy Aleksandrę

Kamińską, radcę prawną Urzędu Mirosławę Nowakowską, pracowników Urzędu,

przedstawicieli prasy lokalnej oraz przybyłych gości mieszkańców miasta i gminy Skoki.

ad2.

Zgodnie z rozdz. V pkt 3 § 32 ust. 3 Statutu Gminy Skoki na sekretarza obrad XLV sesji
Rady Miejskiej Gminy w Skokach powołano (dot. ustalenia, że każdy z radnych będzie
kolejno pełnił funkcję sekretarza) radną Alicję Kramer (14 głosów za, l wstrzymujący się)
Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa poinformował, że wybrany sekretarz obrad będzie
nadzorował prowadzenie protokołu sesji i ustalał wyniki jawnego głosowania.

ad3.

Sekretarz obrad XLIV sesji Rady radna Maria Koztowska informowała, że protokół

XLIV sesji Rady został sporządzony, nie wniesiono do niego żadnych uwag i jest do wglądu
na dzisiejszej sesji Rady, a także codziennie w godzinach pracy Urzędu Miasta i Gminy oraz
na stronie internetowej Urzędu.

ad4.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Zbigniew Kujawa przedstawił porządek obrad
sesji Rady, a następnie zapytał o uwagi i wnioski do ustalonego porządku obrad sesji Rady.
Przewodniczący Rady złożył wniosek o wprowadzenie w punkcie 9 analizy oświadczeń

majątkowych radnych pracowników samorządowych za rok 2017. Wyjaśnił, że zgodnie z
ustawowym obowiązkiem przedstawienia Radzie Gminy informacji z analizy oświadczeń

majątkowych w terminie do dnia 30 października oraz po uzyskaniu w dniu dzisiejszym
analizy Naczelnika Urzędu Skarbowego w Wągrowcu, prosił Radę o wprowadzenie do

porządku obrad jako punktu 9 Analizę oświadczeń majątkowych radnych Rady i
pracowników samorządowych za rok 2017.

Rada wniosek przegłosowała jednogłośnie (15 głosów za) i wprowadzono w punkcie 9.

ad.5

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie Burmistrza z realizacji uchwał

zostało przyjęte na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady.
ad6.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Zbigniew Kujawa
informował, że uczestniczył w spotkaniach reprezentując Radę;

- 01.09 w uroczystości rocznicy wybuchu II wojny światowej na Placu Powstańców
Wielkopolskich w Skokach.
- 03.09. w rozpoczęciu roku szkolnego w Szkole Podstawowej w Skokach.
- 29.09. na apelu z okazji 100-lecie Odzyskania Niepodległości,
- 30.09. otwierając II Bieg Podkowy,

- 08.10 na wystawie w Szkole Podstawowej pn. „W drodze do Niepodległości".
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Przewodniczący stałych komisji Rady składali kolejno informacje z między sesyjnej pracy
komisji Rady:
l. Pani Jolanta Sawińska - przewodnicząca Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i

Rekreacji
Komisja odbyła 4 posiedzenia w tym l wspólnie z pozostałymi komisjami Rady, podczas
którego opiniowała materiały pod obrady dzisiejszej sesji Rady.
Na pozostałych posiedzeniach komisja realizowała następujące tematy :

- sport w Gminie Skoki - ocena bazy i koszty. Ocena funkcjonowania sportu masowego
oraz szkolnego.

- informacji nt. stypendiów szkolnych i stypendiów sportowych w Gminie Skoki.

- propozycje komisji do projektu budżetu na rok 2019.
2. Pani Maria Kozlowska - przewodnicząca Komisja Rolnichya, Gospodarki
Komunalnej, Mieszkaniowej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego

Komisja odbyła 2 posiedzenia, w tym l wspólne z pozostałymi komisjami Rady, podczas
którego opiniowała materiały pod obrady dzisiejszej sesji Rady. W dniu 25 września
komisja zajęła się oceną realizacji Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem

Gminy Skoki na lata 2013-2018, podczas tego posiedzenia komisja udała się również do
mieszkań komunalnych na ul. Topolowej w Skokach.

3. Pan Jerzy Dembiński - przewodniczący Komisji
z pracy Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Komunikacji.

Komisja odbyła 2 posiedzenia,
w tym jedno wspólne z pozostałymi komisjami Rady nt. opiniowania materiałów pod obrady
dzisiejszej sesji oraz posiedzenie 24 września na którym Komisja zapoznała się z
informacją Burmistrza nt. stopnia realizacji zadań inwestycyjnych zapisanych w budżecie na
2018 r.

7. Informacja:

7.1) o przebiegu wykonania budżetu Miasta i Gminy Skoki za I półrocze 2018 r.
7.2) o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2018-2036
za I półrocze 2018 roku, została przyjęta na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady.

pkt 8.1
Skarbnik Gminy Aleksandra Kamińska
Omówiła projekt uchwały ł wskazała, że dochody budżetu Miasta i Gminy Skoki po
zaproponowanych zmianach wyniosą 51.083.837,90 zł, a wydatki 57.654.182,94 zł.

Rada Miejska Gminy

podjęła {15 głosami za,)
Uchwałę nrXLY/342/20_18
w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2018 r. Podjęta Uchwala
stanowi załącznik nr 3 do protokołu sesji Rady.

pkt 8.2)
Skarbnik Gminy Aleksandra Kamińska
- przedstawiła zmianę uchwały dot. uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta
i Gminy Skoki na lata 2018-2036.
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Zmienia się treść załącznika nr 2 do Uchwały m- XXXV/275/2018 Rady Miejskiej Gminy
Skoki z dnia 19 grudnia 2017 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Skoki na lata 2018-2036, który otrzymuje brzmienie zgodne z załącznikiem nr l do
niniejszej uchwały
Rada Miejska Gminy
podjęła (15 głosami za)
Uchwałę nr XLV/343/2018
w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy

Skoki na 2018-2036. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu sesji Rady.

pkt 8.3)
Sekretarz Gminy Blanka Gaździak
W dniu 3 ł stycznia 2018r. weszła w życie ustawa z dnia 11 stycznia 2018r. o zmianie

niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania

i kontrolowania niektórych organów publicznych. Art. 15 tej ustawy wskazuje, że przepisy

którymi zmieniono ustrojowe ustawy samorządowe stanowić należy do kadencji organów

następujących po kadencji w czasie której niniejsza ustawa weszła w życie. Tym samym

ustawodawca umożliwił organom jednostek samorządu terytorialnego bieżącej kadencji

przygotowanie odpowiednich aktów prawa miejscowego, niezbędnych do wdrożenia przepisów

znowelizowanych ustaw. Przedłożony projekt uchwały zawiera minimalny zakres zmian w

Statucie Gminy Skoki. Dwie istotne zmiany jakie wejdą od nowej kadencji to powołanie komisji

skarg i wniosków oraz obowiązek nagrywania i utrwalania sesji rady.

Mając powyższe na uwadze podjęcie uchwały jest uzasadnione.

Z uwagi na brak pytań
Rada Miejska Gminy
Uchwale nr XLIV/340/2018
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Skoki na
lata 2018-2021

podjęła
(15 głosami za)
Podjęta Uchwała stanom załącznik nr 5 do protokołu sesji Rady.

pkf 8.4)

Sekretarza Gminy Blanka Gaździak
Omówiła projekt uchwały wskazując, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym rada gminy

określi w drodze uchwały: szczegółowe zasady wnoszenia inicjatyw obywatelskich, zasady

tworzenia komitetów inicjatyw uchwało dawczych, zasady promocji obywatelskich inicjatyw

uchwałodawczych, formalne wymogi, jakim muszą odpowiadać składane projekty. Wyżej

wymieniony obowiązek wprowadzono ustawą z dnia 11 stycznia 2018 r. o zmianie niektórych
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ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania

i kontrolowania niektórych organów publicznych. Przepis ten ma zastosowanie do kadencji

organów jednostek samorządu terytorialnego następujących po kadencji, w czasie której ustawa

weszła w życie. W celu umożliwienia mieszkańcom wnoszenia inicjatyw obywatelskich od dnia

który wskazał ustawodawca, podjęcie uchwały w zaproponowanym brzmieniu jest uzasadnione.

Z uwagi na brak pytań
Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za)
Uchwalę nr XLV/345/2018 w sprawie szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw

obywatelskich, zasad tworzenia komitetów inicjatyw u chwało daw czy ch, zasad promocji

obywatelskich inicjatyw uchwatodawczych i formalnych wymogów jakim powinny

odpowiadać składane projekty. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu sesji

Rady.

pkt 8.5)
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos

Przedstawił projekt uchwały wyjaśniając, że w związku z zapotrzebowaniem mieszkańców

na przejazdy Koleją Wielkopolską zwiększono ilość połączeń kolejowych. Gmina Skoki

przystąpiła do realizacji zadania pn. „Wzmocnienie wojewódzkich kolejowych przejazdów

pasażerskich na obszarze odziaływania Aglomeracji Poznańskiej poprzez zwiększenie ilości

połączeń." Tym samym zwiększyła się wysokość pomocy finansowej dla Województwa

Wielkopolskiego.

Z uwagi na brak pytań
Rada Miejska Gminy
podj ela
(15 głosami za)
Uchwale nr XLV/346/2018 w sprawie zmiany uchwały XXXIX/306/2018 Rady Miejskiej

Gminy Skoki z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie udzielenia Woiewódzhyu

Wielkopolskiemu pomocy finansowej na realizacje zadania pn. „Wzmocnienie

wojewódzkich kolejowych przewozów pasażerskich na obszarze oddziaływania

Aęlomeracii Poznańskiej poprzez zwiększenie ilości połączeń kolejowych -

dofinansowanie Poznańskie! Kolei Mctropolitarnei (PKM)".

pkt 8.6)

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Omówił projekt uchwały, który został przygotowany na wniosek Nadleśnictwa Durowa.

Przeprowadzona wizja lokalna potwierdziła ponadprzeciętne walory przyrodnicze 4 drzew, tj.
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dwóch dębów szypułkowych, grabu pospolitego oraz sosny pospolitej. Objęcie drzew

ochroną oraz ich oznakowanie uświadomi społeczeństwu dużą wartość przyrodniczą

kraj obrazu.

Z uwagi na brak pytań
Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za)
Uchwale nr XLV/347/2018 w sprawie ustanowienia pomników przyrody. Podjęta

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu sesji Rady.

pkt 8.7)

Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa
Wyjaśnił, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta i Gminy

Skokł z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ustawy

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 r.,

został szczegółowo przedstawiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady.

Z uwagi na brak pytań
Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za)
Uchwałę nr_XLV/348/20_18 w sprawie przyięcia Programu współpracy Miasta i Gminy

Skoki z oręanizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie

na rok 2019. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu sesji Rady.

pkt 8.8)
Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa
Wyjaśnił, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2019, został szczegółowo przedstawiony

na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady.

Z uwagi na brak pytań
Rada Miejska Gminy

podjęła
(15 głosami za)
Uchwałę nr XLV/349/2018 w sprawie przyjęcia Gminneeo Proeramu Profilaktyki i

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2019. Uchwała stanowi załącznik nr 9

do protokołu sesji Rady.
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pkt 8.9)
Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa
Wyjaśnił, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania

Narkomanii, został szczegółowo przedstawiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady.

Z uwagi na brak pytań
Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za)
Uchwale nr XLV/350/2018 w sprawie przyjęcia Gminneso Programu Przeciwdziałania

Narkomanii. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu sesji Rady.

ad9.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kuj awa
Przedstawił analizę oświadczeń majątkowych za rok 2017 r. informując, że wszyscy Radni

oraz pracownicy samorządowi oświadczenia złożyli w terminie, zostały one opublikowane w

Biuletynie Informacji Publicznej Miasta i Gminy Skoki. Oświadczenia Przewodniczącego
Rady oraz Burmistrza zostały złożone do Wojewody Wielkopolskiego. Informacje z analizy

oświadczeń majątkowych w dniu dzisiejszym przesłana została przez Naczelnika Urzędu

Skarbowego w Wągrowcu
Interpelacje i zapytania radnych;

- nie zgłoszono.

ad.10.

W wolnych głosach i wnioskach:

Radny Wiesław Nowak

Wnioskował o zagospodarowanie terenu między ul. Kościelną a Piaskową w Skokach przy
markecie Dino.

Kierownik Referatu Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Artur Nowakowski

Odpowiedział, że po zakończeniu budowy marketu Gmina Skoki chciała przejąć ten teren i

uregulować sytuację prawną. Niesyty nłe było zgody ze strony właścicieli tego gruntu.
Jednocześnie zwrócił się o pomoc do radnego Wiesława Nowaka w mediacji z właścicielami

gruntu.

Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa
Wnioskował o przycięcie drzew na rynku w Skokach.
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska

Odpowiedział, że drzewa zostaną przycięte na wiosnę.

ad.ll

Ze względu na wyczerpanie dziennego porządku obrad sesji i dyskusji przewodniczący Rady
Miejskiej Gminy Zbigniew Kujawa obrady XLV sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach
zamknął dnia 11 października o godz. 16 .

Przewodniczący) Rady

Miejskiej Gminy w Skokach
(Zbi gBłewfeT^wS)^-"

Sekretarz obrad

(Alicja Kramer)

^,, . i
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Protoko^ntpnatfr^
(Katarzyna Przybysz)
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